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Z á p i s 

 
z 20. jednání Výboru bezpečnostního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 30.09.2019 od 15 hodin, v zasedací místnosti Karla Poláčka 9-P1.905, 
RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 

 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
3. Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového řízení 
4. Různé 
5. Závěr 
     

 
K bodu 1 
Zahájení  
 
20. jednání výboru bezpečnostního zahájil a řídil předseda výboru Ing. Jan Sobotka. Přivítal 
přítomné členy výboru, přizvané hosty plk. Mgr. Dimitrose Mucudise za KŘP KHK, brig. gen. 
Ing. Františka Mencla za HZS KHK a Ing. Miroslava Pejška za odd. krizového řízení. MUDr. 
Libor Seneta, ředitel ZZS KHK se z jednání omluvil. Ing. Sobotka konstatoval, že je přítomno  
10 členů z 15, výbor je usnášeníschopný. Předseda výboru uvedl, že zápis 19. jednání byl bez 
připomínek. Dodatečně se dostavili další 2 členové, celkem tedy 12 přítomných členů. 
  
 
K bodu 2 
Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu  
 
Předseda výboru seznámil s návrhem programu, ověřovatelem zápisu byl navržen pan Radek 
Balcárek, hosté byli představeni již v úvodu. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
1. hlasování: 
         Pro  10 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
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USNESENÍ VB/20/91/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. schvaluje 

1. program 20. jednání výboru bezpečnostního 
2. přítomné hosty dle prezenční listiny 
3. ověřovatele zápisu Radka Balcárka 

 
 
K bodu 3 
Aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového 
řízení 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl informoval o sportovních úspěších HZS, kdy se 
královéhradečtí hasiči stali ve dnech 30.08. – 01.09.2019 v Ústí n. L. mistry České republiky 
v požárním sportu. Jejich přispěním zde také padl národní rekord v požárním útoku. V letošním 
roce se týmu z královéhradeckého kraje dařilo i na Mistrovství republiky v disciplínách CTIF, 
které se konalo 28.09.2019 ve Dvoře Králové n. L. V návaznosti na téma z předešlého jednání 
výboru  Výcvik leteckých záchranářů brig. gen. Ing. Mencl uvedl, že hradečtí záchranáři mají 
nejvíce vzletů v České republice. Přítomnost hasičů byla nutná také u tragické dopravní nehody 
dvou osobních aut, která se stala 21.09.2019 mezi Vrchlabím a Špindlerovým Mlýnem  nebo  
u likvidace stromů, které popadly následkem silných poryvů větru.  
 
Ředitele KŘP KHK plk. JUDr. Fulku zastoupil plk. Mgr. Mucudis.  Nejprve seznámil  
s připravovanou personální změnou, kdy za odcházejícího ředitel Fulku nastoupí současný 
náměstek policejního prezidenta Petr Petřík. Dále plk. Mgr. Mucudis přednesl zprávu 
k bezpečnostní situaci v lokalitě Stříbrný rybník. Na základě srovnání přestupků a trestných činů 
v letech 2018 a 2019 je patrné, že se bezpečností situace nezhoršila. Několik slov řekl také 
k tranzitu kradených vozidel přes Českou republiku nebo nelegální migraci. Oproti kradeným 
vozům je nelegální migrace, dle rozsahu, pouze okrajovou záležitostí.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., p. Sadovský, plk. Mgr. Mucudis,  
p. Balcárek, p. Šubrt, Mgr. Zapletal, Ing. Outlý, Mgr. Lejsek 
 
V rámci diskuse se hovořilo o Hip Hop Kempu a dalších kulturních akcích. Policie připravuje 
zprávu o svém postupu při zajištění bezpečnosti na této akci. Členové výboru jsou přesvědčeni, 
že postup PČR při kontrole drog byl s ohledem na danou situaci správný, bezpečnostní opatření 
jsou nutná. Dle policie se v kempu nejednalo o malé množství drog, ale dealerství. Upozorněno 
na průběh kontrol v zahraniční, kdy při fotbalovém utkání probíhají i 4fázové kontroly a všichni 
návštěvníci tento postup respektují. Alarmující je zvyšující se počet případů, kdy jsou pod 
vlivem drog řidiči motorových vozidel.  
 
Zmíněn nedostatečný počet příslušníků státní policie v našem kraji, jedná se o podstav 
minimálně 90 osob. Klesá i počet strážníků městské policie. Na Ministerstvu vnitra byla 
ustanovena pracovní skupina, která se zabývá personální politikou police. JUDr. PhDr. 
Ondráček, Ph.D. si vyžádá celorepublikový přehled, kolik oddělení je ohroženo tím, že nelze 
zabezpečit službu z personálních důvodů. Přestože spolupráce mezi státní a městskou policií 
funguje, je nutné mít dořešeno po právní stránce, novela zákona o obecní policii se připravuje.  
V některých městech fungují také bezpečnostní agentury či asistenti prevence kriminality, jejich 
uplatnění je převážně v oblasti prevence. Opět je nutné mít dořešeno legislativně, provozování 
bezpečnostních služeb by mělo být koncesované, právní úprava se připravuje již dlouhodobě. 
Asistenty prevence kriminality zajišťují převážně obce, jejich využití je omezené, avšak 
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přínosné. Mohou být např. prostředníky mezi majoritou a minoritou či zajišťovat bezpečnost dětí 
na přechodech pro chodce. 
 
Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta se z jednání výboru bezpečnostního omluvil.  
 
Vedoucí oddělení krizového řízení Ing. Pejšek se zmínil o několika akcích, na kterých se odd. 
krizového řízení spolupodílelo organizačně. Ing. Pejšek dále Informoval o uskutečněném jednání 
Bezpečnostní rady kraje, jednání k ochraně měkkých cílů, či meziresortním jednání pracovní 
skupiny k přípravě obrany státu.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka, Ing. Pejšek, Ing. Kubát  
 
Za ORP je snaha o zjednodušení agendy týkající se reportu zajištění nezbytných dodávek 
v rámci krizového plánu. Stále opakující se administrativa spjatá s hlášením věcných prostředků, 
které jsou k dispozici, je pro obce zatěžující. Poukázáno na Centrální registry, kde jsou potřebné 
údaje kdykoliv přístupné. Vysvětleno, že číselníky v registrech nejsou jednotně stanoveny, 
vyfiltrované výsledky nedopovídají skutečnosti. Ministerstvo obrany by v tom mělo podniknout 
potřebné kroky.   
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
2. hlasování: 
         Pro  12 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/20/92/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového 
řízení 

 
 
 
K bodu 4 
Různé 
 
1/ Návrh na změnu zákona o VTOS v souvislosti s odkladem VTOS u těhotné ženy nebo 
matky novorozeného dítěte na dobu 1 roku po porodu.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka, p. Sadovský, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., Mgr. Lejsek, JUDr. Antl 
 
Diskutovalo se na základě přednesené informace Ing. Sobotky, předsedy výboru a starosty Města 
Vrchlabí, o přerušení výkonu trestu P. Janákové a jejím současném pobytu ve Vrchlabí. Ing. 
Sobotka je jedním z iniciátorů změny zákona a apeluje na Parlament ČR, aby se tímto podnětem 
zabýval.  Dle vyjádření přítomných poslanců se problematikou zabývá nejen Poslanecká 
sněmovna PČR, ale také Ministerstvo spravedlnosti. Odklad VTOS by měl být na individuálním 
posouzení soudce a s následným monitoringem pohybu odsouzeného. Návrh by se měl 
v Poslanecké sněmovně projednávat v říjnu letošního roku, na žádost ministerstva byl 
přepracován. Nejen přítomní poslanci, ale také senátoři jsou připraveni návrh na změnu zákona 
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podpořit. Přestože se jedná o apolitickou záležitost, záleží na postoji všech členů Parlamentu 
napříč politickým spektrem.  
 

 
K bodu 5 
Závěr 
 
Předseda výboru poděkoval přítomným členům za účast na jednání a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v 16.40 hodin jednání ukončil.  
 
Příští jednání výboru se uskuteční dne 25.11.2019. 
 
 
 
 
 
 

Zapsala: Ing. Věra Drábková 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 
 
 
 

 


